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Na de hoorzitting in de Robbedoes, 
waarin de Gemeenteraad mocht luiste-
ren naar de burgers, en de Ronde tafel, 
waarin de Raad het College van B&W 
-geassisteerd door woordvoerders van 
ProRail en de Provincie- kon bevragen, 
was er op 19 september jl. het onderling 
debat, waarin de diverse fracties van de 
Raad “uit de kast” moesten komen. 

Dat ten overstaan van een weer goed ge-
vulde “Dolderse” publieke tribune. Verras-
send was het niet echt. Immers het was bij 
de totstandkoming van de huidige coalitie 
al duidelijk dat dit spoorwegdossier als 
een tikkende bom zou blijven liggen. In de 
wandelgangen was het de laatste maan-
den ook niet echt een geheim dat de co-
alitiepartijen in beslotenheid koortsachtig 
zaten te broeden op een oplossing die de 
kool en de geit zou moeten sparen.

Immers de VVD met zes zetels en D66 met 
5 waren in nov. 2008 verklaarde tegen-
standers van het toen genomen besluit en 
vormen nu een meerderheid in de coali-
tie, terwijl de PvdA en GroenLinks -samen 
9 zetels- fervente voorstanders van het 
besluit waren. Zij kunnen dus “hun” hui-
dige en voormalige wethouders, te weten 
Bodes de Vries (PvdA) en Joke Leenders 
(GroenLinks) niet in de kou laten staan.  
In de raadsdiscussie kwam de verwachte 
aap al vrij snel uit de mouw: opknippen en 
verdere kennisverrijking middels onafhan-
kelijk onderzoek, wat uiteraard de nodige 
tijd vergt. Alle partijen spraken zich als 
verwacht uit dat de Tolhuislaantunnel er al 
lang had moeten zijn en nu dus binnen de 
kortste keren moet worden gerealiseerd 
(waar was men toen?). Dat D66 nog weer 
een ietwat gewijzigd tracée, en een van de 
oppositie partijen zelfs weer de door de 
BOT bepleite kromme variant aan de orde 
stelde, kwam uiterst knullig over na alles 
wat er in de betre� ende klankbordgroep 
en daarna al aan de orde is geweest. Ver-
der werd ook snel schoon schip gemaakt 
met de herinrichting van het centrum: 
gewoon in de ijskast zetten. Dat op grond 
van de overwegingen dat de winkeliers te-
gen het nu voorliggende voorstel zijn en 
meer inspraak willen en dat de herinrich-
ting er indertijd op pragmatische gronden 

werd bijgesleept, maar er betrekkelijk los 
van staat. Het hele drieluik was trouwens 
altijd al gefaseerd opgezet en dit zou als 
laatste komen. 

Als cruciale kwestie in het debat bleef dus 
de afsluiting van de spoorwegovergang 
voor gemotoriseerd verkeer en de vraag 
waar de centen vandaan moeten komen, 
want ProRail had eerder duidelijk gemaakt 
dat er een afspraak is over het hele Drie-
luik, dus als alleen de Tolhuislaantunnel 
wordt gerealiseerd willen ze daar niet voor 
betalen. Overigens had men wel wat be-
ter kunnen luisteren naar de woorden van 
de heer Kees de Vries, regio directeur van 
ProRail, die wel degelijk -onder druk- een 
kleine onderhandelingsopening liet. Een 
groot deel van de discussie ging daarna 
over het begrip veiligheid. Iedereen wil 
alles zo veilig mogelijk hebben, maar niet 
ten koste van alles. Bovendien wat is vei-
ligheid; dat is geen absoluut begrip en 
ProRail verstaat er iets heel anders onder 
dan de Dolderse burger, laat staan wat de 
Zeister overheid al lang had behoren te 
bese� en. Het was wel wat doorzichtig dat 
de gemeenteraad het liet voorkomen alsof 
dit een nieuw inzicht is. Wij hebben dat in 
2008 al uitdrukkelijk aan de orde gesteld, 
maar voortschrijdend inzicht is een fraai 
begrip. Nu wordt het dus een passende 
kapstok voor uitstel. Goed zo. Het CDA was 
onder de vorige coalitie fervent voorstan-
der van het drieluikvoorstel, maar ligt er 
nu buiten en getuigt eveneens van voort-
schrijdend inzicht. Woordvoerder Marcel 
Fluitman was in het debat aardig op dreef 
om de coalitie tamelijk genadeloos te � le-
ren. Overigens is hier ook een compliment 
op zijn plaats voor raadslid Pieter van Ojen, 
een scherp en kundig opkomend talent 
binnen de CU/SGP fractie, die feilloos aan-
voelt waar de zwaktes van anderen liggen. 
Bij dit alles speelt heel sterk op de voor-
grond wie moet betalen voor de aanleg 
van de Tolhuislaantunnel als men het daar-
toe “voorlopig” zou willen beperken. Er 
werden in het debat twee amendementen 
aangekondigd die bij de besluitvorming 
op 4 oktober aan de orde zullen komen.
 
Ten eerste door de VVD die -uiteraard on-
dersteund door alle coalitiepartijen- voor-

stelt de Tolhuislaantunnel zo spoedig mo-
gelijk te realiseren en per direct -los dus 
van ProRail- een advies in te roepen van 
een onafhankelijk bureau over de “wer-
kelijke” maatschappelijke veiligheidspro-
blematiek van de spoorwegovergang en 
verdere gevaarstelling door de by-pass via 
de provinciale weg. Het CDA- in oppositie-  
kwam al wat directer over door  ter verga-
dering al een duidelijker amendement aan 
te kondigen. Het tunneltje moet doorgaan 
-vanzelfsprekend- , maar als ProRail de 
hakken in het zand zet omdat ze het afge-
sproken door haar te betalen Drieluik niet 
in een onduidelijke pauze wil zetten, wat 
dan? Dan moet de gemeente de inmiddels 
benodigde €4,5 mln. zelf leveren, hopelijk 
als voorschot, maar desnoods � naal voor 
eigen rekening; De VVD gaf schoorvoe-
tend toe dat dat inderdaad de uiterste con-
sequentie is. Dat is men immers aan Den 
Dolder verschuldigd. De gang van zaken 
gaat dus geleidelijk in onze richting. Einde-
lijk wordt door de politiek meer naar ons 
geluisterd, maar dan moet men dus ook de 
consequenties willen aanvaarden. De door 
GroenLinks verkwanselde 14 miljoen, die 
aan de orde is tbv. een door ons aangedra-
gen by-pass alternatief laten we nu even 
rusten. Dat is kennelijk nog een tunneltje 
te ver, terwijl het al onder handbereik lag. 

Eerst moeten inderdaad dhr. Fluitman en 
consorten als aangekondigd hun hoge 
woordje proberen waar te maken door zo-
als aangekondigd naar Den Haag te gaan 
om wat de centen betreft ook ProRail via 
het ministerie in het maatschappelijk ga-
reel te duwen. 

Kortom we zien met belangstelling uit  
naar de de� nitieve besluitvorming in de 
raadsvergadering van 4 oktober.

Overige zaken
Onze navraag bij de gemeente mbt het 
Fornhese project waarover het al een half 
jaar stil is (waarom ?) leerde ons onlangs 
dat in de loop van oktober een bijeen-
komst zal worden belegd met de betref-
fende ondernemers. Dat wordt tijd ook 
nadat we eerder dit jaar in maart al een 
uitgebreide schouw met alle betrokkenen 
en het externe adviesbureau BCI hebben 
gehouden. 

Het aanhoudende broedsel rond de dorps-
huisproblematiek besparen we u nog 
even. 

Namens het bestuur,

Jan Scherphuis

Bestuursberichten
Het Drieluik ontrafeld?

Het ecoduct Op Hees
In samenwerking met het 
Utrechts Landschap werd 
door de Belangenvereni-
ging Den Dolder weer een 
wandeling onder leiding 
van  boswachter Hans 
Hoogewerf georganiseerd. 

Uiteraard door het Dolderse 
groen; en deze keer naar het 
in aanbouw zijnde ecoduct 
over de spoorweg richting 
Baarn/Amersfoort. Dit eco-
duct zal in het kader van 
de ecologische hoofdstruc-
tuur (EHS) het terrein van 
de voormalige vliegbasis 
Soesterberg als aansluiting 
vanaf de Leusderhei etc. 
verder moeten gaan ver-
binden met de noordelijker 
gelegen natuurgebieden via 
Pijnenburg en Lage Vuur-
sche. Dat zal nog even duren 

want inmiddels wordt hard 
gewerkt aan onderzoek en 
eventueel noodzakelijke sa-
nering van een voormalige 
vuilstort op de plaats van de 
geplande wildpassage over 
het spoor, die precies op de 
gemeentelijke grens van 
Soest en Zeist ligt.  Als het 
zover is dat naast het kleine 
wild als hagedis en hazel-
worm  ook het edelhert de 
passage probeert te vinden,  
zal het beest overigens eerst 
van gemeentewege van 
oordoppen moeten worden 
voorzien. Het ernaast aan 
het eind van het Fornhes-
eterrein gelegen irregulier 
gedoogde motorcircuit was 
namelijk bij deze overigens 
fraaie zondagwandeling een 
ware aanslag op het mense-
lijk gehoor.  


